
Högsby kommun Protokoll   
Kommunstyrelsen  1(52  ) 

   Utdragsbestyrkande 
 

 
Plats och tid Kommunhusets tingssal tisdagen den 27 november 2007 kl 09.00-

16.25 
  
Beslutande  Ewa Engdahl (c), ordförande  
 Marita Björkvall (kd) 
 Gunilla Schollin-Borg, 
 Kjell Front (c) 
 Lars-Magnus Ek (c) ,kl 09.00-15.30, §§ 389-422 
 Nedzad Talovic (s) 
 Folke Karlsson (s) 
 Andreas Furuskog (s) 
 Magnus Gabrielsson (s)  
 Johanna Klangh-Gustafsson (s)  
 Mona Svensson 
 
Övriga deltagande  Joakim Malmdal, kommunchef  
 Kerstin Petersson, kommunsekreterare 
 Hans Bohlin, räddn.tjänsten, kl 09.00-9.20, § 390 
 Anders Johansson, skolchef kl 09.20-10.10 
 §§ 390-392 
 Bertil Eifrém, projektledare, kl 13.45-14.15, § 407 
 Klaus Leidecker, projektledare, kl 13.45-14.15, § 407 
 Jonas Högquist, kl 14.15-14.50, § 422 
  
 
Utses att justera GunillaSchollin-Borg och Johanna KlanghGustafsson 
 
Justeringens  plats och tid  Kommunhuset tisdagen den 4 december 2007 kl 13.30. 

 
Underskrifter Sekreterare ................................................................................. Paragrafer  389-425  
  Kerstin Petersson 
 
 Ordförande .................................................................................  
  Ewa Engdahl 
 
 Justerande …………………………………………………………………………………….. 
  Gunilla Schollin-Borg                                      Johanna Klangh-Gustafsson                               
 

 
 

ANSLAG/BEVIS 
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
 

Nämnd / styrelse Kommunstyrelsen 
 
 
Sammanträdesdatum 2007-11-27 
 
Datum för  Datum för 
anslags uppsättande 2007-12-04 anslags nedtagande 2007-12-27 
 
Förvaringsplats 
för protokollet Kommunhuset, Högsby  
 
 
Underskrift .................................................................................  
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KS § 389   DNR: KU/2007.9 
 
Godkännande av dagordning 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl efterhör om dagordningen 
för dagens sammanträde godkännes.  
 
Ledamoten Andreas Furuskog föreslår en komplettering av dagordningen under 
Övriga ärenden med ”Luftkvalitén i Fågelfors samhälle”. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Dagordningen kompletteras med tilläggsärendet ”Luftkvalitén i Fågelfors 
samhälle” under Övriga ärenden och godkännes därefter. 
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KS § 390   DNR:KU/2007.33 
 
Redovisning av förvaltningarnas verksamhet 
 
Räddningstjänsten 
Räddningschef Hans Bohlin redovisar sin verksamhet. Fram till oktober redovisas 
ett överskott på 73 tkr. Avtalet med brandmännen är klart. Ytterligare tre sökande 
finns till räddningstjänsten i Fågelfors. Egen personal utbildas kontinuerligt. 
Förebyggande insatser, 7 bygglovsärenden, 2 brandfarlig vara och 32 
tillståndsärenden har genomförts.  73 utryckningar har skett hittills. 68 tkr kommer 
att belasta budgeten på grund av tjänster från Tegelbruket som förts över till 
förvaltningen men ej är budgeterade. 
 
Räddningschefen lämnar även en lägesrapport om RAKEL. 
 
Infrastruktur - RAKEL 
Etapp 1 dvs Skåne, Halland, Blekinge och Kalmar län är driftsatt. Under Stormen 
Per så fanns vissa problem med att master i systemet upphörde att fungera pga 
elförsörjning. Staten har tagit fram investeringsförslag för att åtgärda detta.  
 
Användarläget 
Polisen och Kustbevakningen använder RAKEL i dagsläget. Kalmar 
räddningstjänst har köpt in systemet och är på väg att ta det i bruk som en 
ersättning för nuvarande radiosystem. Inga kommuner eller räddningstjänster i 
övrigt har gått över i det nya systemet. 
 
Kostnadsbilden 
Inköp av Rakel terminaler kostar mellan 6- 10 000 kr st beroende av typ och 
installationsbehov. 
Abonnemang per terminal ligger på mellan 6-7 000 kr 2007 och kommer att stiga 
till mellan 8 000- 9 200 kr 
Det tidigare diskuterade takpriset för kommuner verkar inte bli verklighet. 
 
Läget i Högsby 
Ett förslag finns ställt till KS om införskaffande av totalt 13 Rakelterminaler för att 
lösa kommunens behov av kommunikation i samband med Teleavbrott mm 
Investeringskostnaden beräknas till 160 tkr för de föreslagna åtgärderna och 
radioutrustningarna. Driftkostnaden beräknas till 120 tkr/år 
 
Utbildningsförvaltningen 
Skolchef Anders Johansson redovisar att de lokaler som skulle användas till 
förskolan Linden i Långemåla i den gamla skolan är i dåligt skick. Istället kommer 
förskolan att inrymmas i tegelbyggnaden på skolområdet. 
 
Skolchefen redovisar att nattomsorgen lokaliseras till Lillebo förskola. Målet är att 
verksamheten startar efter trettonhelgen 2008. Öppettider 18.00-06.00. Transport 
till och från nattis ombesörjes av föräldrarna. Maximal årlig lönekostnad vid upp 
till 4 barn samtidigt: 1 150 000 kronor. Antal tjänster för att täcka all tid under ett 
år 2,5. Bedömd nyttjandegrad 30 %. Möte ska ske med föräldrar och fackliga 
organisationer.  
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KS § 390   DNR:KU/2007.33 
 
Socialchef Stellan Lindeberg och fritidschef Christina Dahlén har lämnat skriftliga 
redovisningar över sina verksamheter.  
 
Kommunkansli 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisade arbetet kring återbesättning av 
tjänsterna på ekonomi- och personalfunktionen samt projektkoordinatorn. Vidare 
informerades om hur arbetet med löneöversyn samt framtagande av 
samverkansavtal skall ske i framtiden. Löneöversynen avseende april -07 är i stort 
sett klar. Kommunchefen lyfte även behovet av att förstärka personalavdelningen 
utöver den 1,0 tjänst som finns budgeterad idag. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisningarna godkändes. 
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KS § 391 DNR:UU/2007.17 
 
Skolplanen  

UU § 60 07-11-14 
Förvaltningen utförde en enkel utvärdering av Skolplanen i augusti. Mindre 
ändringar infördes i ett förslag till ny skolplan. Skolchefen föreslog en 
remissrunda till partigrupperna. Utbildningsutskottet beslutade att det framtagna 
förslaget skulle skickas till gruppledarna för remiss med svar senast 28 september. 
Därefter omarbetades ett nytt förslag efter inkomna synpunkter vid utskottets 
möte den 10 oktober. Detta förslag gick på en remissrunda till verksamheten och 
skolsamråden. Vid dagens möte behandlades inkomna yttrande från verksamheten 
och skolsamråden. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
 
Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att stå bakom förslaget till 
skolplan för att Kommunfullmäktige ska kunna fastställa skolplanen vid 
sammanträdet den 14 december. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom utbildningsutskottets förslag till skolplan och 
överlämnar densamma till kommunfullmäktige för fastställande. 
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KS § 392  DNR:UU/2007.14 
 
Barnomsorgspeng 
 

UU § 55 07-10-10   
Skolchefen har på uppdrag utarbetat ett förslag till barnomsorgspeng. Förslaget 
omfattar barn mellan ett och fem år. Barnomsorgspengen gäller barn som är 
folkbokförda i Högsby kommun. Barn som är folkbokförda i Högsby kommun ska 
erhålla plats före barn från andra kommuner. En sammanfattning av lagtext som 
reglerar tillstånd att driva en förskola yrkesmässigt är framtagen till den instans i 
kommunen som beviljar tillstånd. Ett informationsmaterial är framtaget till 
föräldrar och ett till utförare. 
 
Uträkningen av barnomsorgspengen föreslås utgå ifrån föregående års bokslut. 
Kostnader som avser förvaltningen samt 10% av kostnaden för skolledning  
medräknas inte med anledning av att förvaltningen har samma ansvar för enskilda 
verksamheter som för kommunala och att skolledningen har vissa uppdrag 
gentemot enskilda verksamheter. 
 
Förslaget omfattar inte natt eller helgomsorg. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
 
Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att införa barnomsorgspeng enligt 
skolchefens förslag. Beslut om tillstånd tas av kommunstyrelsen. 
 

KS § 369 07-10-30 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Barnomsorgspeng införs enligt skolchefens förslag. Beslut om tillstånd tas av 
kommunstyrelsen. 
 
Reservation 
 
Diana Bergeskans, Andreas Furuskog, Nedzad Talovic, Folke Karlsson och 
Johanna Klangh-Gustafsson reserverar sig mot beslutet. 
_____ 
 
Vid dagens sammanträde lämnar skolchef Anders Johansson kompletterande 
information i ärendet. 

 
”En utredning om förutsättningarna för sk. barnomsorgspeng skall genomföras” 
(Budget 2007, Högsby kommun) 
 
Varje kommun svarar för att barn som är bosatta i Sverige och som stadigvarande 
vistas i kommunen erbjuds förskoleverksamhet…(Skollagen) 
 
Kommunen får sluta avtal med någon annan om att utföra kommunens uppgifter 
inom förskoleverksamheten… Genom ett sådant avtal får en kommun 
tillhandahålla tjänster åt en annan kommun…(Skollagen) 
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KS § 392  DNR:UU/2007.14 
 
Ett bolag, en förening, en samfällighet, en stiftelse eller en enskild individ som 
yrkesmässigt vill driva en förskola ska ha tillstånd till detta av den kommun där 
verksamheten ska bedrivas…(Skollagen) 
 
Nuläge 
I dag bedrivs förskoleverksamheten i Högsby kommun på alla dessa tre sätt. Vi har 
egen kommunal verksamhet, vi sluter avtal med andra kommuner i särskilda fall 
och vi har föräldrakooperativet Solrosen i Ruda. Beslut om i vilka fall vi tecknar 
avtal med en annan kommun tas politiskt i varje enskilt fall. Skulle ytterligare 
någon, förutom Solrosen, visa intresse av att driva en yrkesmässig 
förskoleverksamhet skulle även detta kräva ett politiskt beslut. 
 
Om barnomsorgspeng införs 
Beslutet om att sätta sitt barn i kommunalt driven förskoleverksamhet i Högsby 
kommun eller i någon annan kommun eller i en enskilt driven förskoleverksamhet 
blir föräldrarnas. Det kommer inte att krävas något politiskt beslut eller 
tjänstemannabeslut 
 
Syfte 
Syftet med att införa barnomsorgspeng är att ge föräldrarna ansvaret att välja den 
förskoleverksamhet de anser vara bäst ur sitt individuella perspektiv, utan styrning 
av kommunen. 
Ett annat syfte är att stimulera till alternativa driftsformer av förskoleverksamhet. 
Detta skapar i sin tur större valmöjligheter för föräldrar. 
 
Konsekvenser 
När föräldrar får möjlighet att fritt välja andra förskoleverksamheter än de 
kommunala ställs stora krav på den kommunala verksamheten. När föräldrar väljer 
bort kommunalt driven förskoleverksamhet måste kostnaderna minskas i 
motsvarande omfattning i den kommunala verksamheten. Personal, lokaler, 
städorganisation, måltidsorganisation måste minskas. 
På motsvarande sätt måste verksamheten kunna ökas om föräldrar väljer 
kommunalt driven verksamhet före annan verksamhet. Det grundläggande ansvaret 
att tillhandahålla förskoleverksamhet åligger alltid kommunen. 
Nya pedagogiska inriktningar och andra för föräldrarna fördelaktiga lösningar kan 
uppstå i de alternativa driftsformerna. Konkurrenssituationen som uppstår kan 
stimulera den kommunala verksamheten. 
Kommunen ska bevilja tillstånd och utöva tillsyn över enskilt drivna 
förskoleverksamheter. Inspektion ska ske och det kan bli fråga om förelägganden 
och återkallanden av tillstånd. 
 
Regler 
Barnomsorgspeng omfattar barn som är folkbokförda i Högsby kommun. 
Barn som är folkbokförda i Högsby kommun ska erhålla plats före barn från andra 
kommuner. 
Om förälder söker förskoleverksamhet i annan kommun står Högsby kommun för 
kostnaden motsvarande högst den egna barnomsorgspengen. 
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KS § 392  DNR:UU/2007.14 
 
Bidrag 
Bidraget till enskild näringsidkare som bedriver förskoleverksamhet ska inte 
skäligt avvika från kommunens kostnad per barn i motsvarande verksamhet. 
Kostnaden per förskolebarn i föregående bokslut tas fram. Från denna summa 
avräknas 10 % av skolledningskostnaden. Detta med anledning av att 
skolledningen har ett tillsynsansvar gentemot enskilt driven verksamhet. Dessutom 
avräknas hela kostnaden för förvaltningen. Detta med anledning av att 
förvaltningen har lika stor arbetsbelastning gentemot enskilda verksamheter som 
kommunala. Den summa som återstår utgör den s.k. barnomsorgspengen. Denna 
betalas ut till den enskilda näringsidkaren månadsvis för det antal barn som varit 
inskrivna heltid. För barn som är inskrivna 15 timmar per vecka utbetalas 1/3 av 
beloppet”. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Barnomsorgspeng införs enligt skolchefens förslag med den kompletterande 
information om ärendet som lämnas vid dagens sammanträde. Beslut om tillstånd 
tas av kommunstyrelsen. 
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KS § 393 DNR: KF/2006.277 
 
Motion angående Högsbydagen 
 
Nu har åter en Högsbydag varit. Många människor har varit ute på gator och torg. 
Man får möta gamla vänner och lära känna nya människor. Socialdemokraterna 
anser i motion daterad 2006-06-13 att detta ska tas vara på i PR-syfte. Använd 
scen, dela ut ungdomsledarstipendiet, miljöstipendiet och kora årets by. Bjud in 
folk som har bott här, ha ett frukostmöte på fredagsmorgonen med kommunen som 
värd. Låt idéerna sprudla.  
 
Denna dag är positiv för vår kommun. Mönsterås satsar på sin bluesfestival, 
Oskarshamn på sin hamnfestival och Hultsfred på sin Hultsfredsfestival, listan på 
kommuner som satsar kan göras lång. Låt Högsby komma med på den. Den här 
dagen är värdefull för många men inte för alla i kommunstyrelsen som varit 
mycket restriktiva och hållit hårt i pengapungen. Socialdemokraterna uppmanar: 
Låt oss ändra på detta till kommande år och ta med detta i den kommande 
budgeten.  
 

KF § 140 07-06-13 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
Fritidschef Christina Dahlén föreslår i yttrande 2007-09-25: 
 
att överlämna de förslag som lämnats i motionen till den grupp/förening som 
arbetar med Högsbydagen. 
 
Vad det gäller utdelande av olika stipendier och utmärkelser är idén bra, men detta 
bör avgöras av politikerna så även hur mycket medel som skall avsättas för detta i 
den kommunala budgeten. 
 
De som arbetar med olika dagar (Högsby, Fågelfors, Ruda, Berga m fl) skulle 
kunna samarbeta för att eventuellt få gemensamma medel från andra håll. 
 
Kommunchefen informerar om hur grannkommunerna är delaktiga i festivaler i 
respektive kommun. Diskussioner förs kring hur Högsbydagarna skall finansieras. 
 

KU§ 255 07-10-03 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom fritidschefens yttrande. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara motionen. 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
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KS § 393 DNR: KF/2006.277 
 
Yrkande 
 
Andreas Furuskog (s) med instämmande av Magnus Gabrielsson(s) och Lars-
Magnus Ek(c) yrkar att utdelning av stipendierna sker i samband med 
kommunfullmäktiges julbord i december och att stipendiaterna även bjuds in till 
Högsbydagen. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl ställer proposition på 
kommunledningsutskottets förslag och Andreas Furuskogs yrkande och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunledningsutskottets förslag. 
 
Gunilla Schollin-Borg yrkar att första meningen i Kommunledningsutskottets 
förslag tas bort i Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara motionen. 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
 
 
Gunilla Schollin-Borgs yrkande bifalles. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KS § 394  DNR: KF/2006.410 
 
Utdelning av stipendier  
 

KU § 256 07-10-03 
I skrivelse daterad 2006-11-11 föreslår Rolf Bengtsson att kommunstyrelsen 
bereder rubricerade ärende och fattar beslut att: 
 
Beredningen av ärendet Stipendiater, skall ske av kommunstyrelsen i samarbete 
med de förekommande nämnder, som däri stipendiater förekommer. 
 
Utdelningen av stipendierna skall ske av fullmäktiges presidium i samband med 
kommunfullmäktiges sista sammanträde för året. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Enligt reglementet hanterar kommunstyrelsen stipendierna.  
Utdelningen sker på Högsbydagen. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Andreas Furuskog (s) yrkar att stipendierna delas ut vid kommunfullmäktiges 
sista sammanträde i december. 
 
Propositionsordning 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl ställer proposition på 
kommunledningsutskottets förslag och Andreas Furuskogs yrkande och finner att 
kommunstyrelsens bifaller kommunledningsutskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Enligt reglementet hanterar kommunstyrelsen stipendierna. Utdelningen sker på 
Högsbydagen. 
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KS § 395  DNR: KF/2007.192 
 
Motion angående framtagande av investeringsmål 
 
En motion har inlämnats av Roland Waern (m) angående framtagande av 
investeringsmål. 
 
Högsby kommun är en kommun med starkt vikande befolkningsunderlag 
och därmed minskande skatteunderlag. 
 
För att bryta denna trend och göra kommunen attraktivare för inflyttare, 
både barnfamiljer och seniorer, förslår Moderaterna i Högsby att dels 
avyttra kommunens skogsfastigheter och dels använda delar av 
avkastningen på Högsby kommuns aktier i KLP AB till investeringar. 
Användning av det friställda kapitalet till kommunens drift är 
Moderaterna principiellt emot. 
 
Moderaterna föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar att: 
 
En arbetsgrupp bestående av kommunchefen samt två företrädare för 
alliansen och en företrädare för oppositionen omgående tillsätts för att ta 
fram lämpliga investeringsmål. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2007-05-24, § 97 att remittera motionen 
till kommunstyrelsen. 
 
Andreas Furuskog (S) meddelar att socialdemokraterna återkommer med 
förslag på representanter i arbetsgruppen på Kommunstyrelsen den 28 
augusti. 
 

KU § 200 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag  
 
Kommunstyrelsen utser kommunchefen, Roland Waern (m) och Brigitte 
Kühne (fp) i arbetsgruppen.  
_____ 
 
Andreas Furuskog föreslår Jonas Erlandsson som representant i 
gruppen. 
 

Ks § 254 07-08-28 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen utser kommunchefen, Roland Waern (m), Brigitte 
Kühne (fp) samt Jonas Erlandsson (s) i arbetsgruppen. 
 
Kommunchefen blir sammankallande. 
_____ 
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KS § 395  DNR: KF/2007.192 
 
Kommunchef Joakim Malmdal skriver i svar daterat 2007-11-07 att ” i motion 
daterad 2007-05-24 föreslår Moderaterna att en arbetsgrupp bestående av 
kommunchefen samt två företrädare för alliansen och en företrädare för 
oppositionen omgående skall tillsättas för att ta fram lämpliga investeringsmål”. 
 
En arbetsgrupp har tillsatts för att arbeta fram avseende lämpliga investeringsmål 
samt förslag på dess finansiering. Rapporten beräknas vara färdig under hösten 
2007”. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Gunilla Schollin-Borg (mp) med instämmande av Nedzad Talovic(s), Lars-
Magnus Ek(s), och Kjell Front(c)  yrkar avslag på motionen med motiveringen att 
det är oansvarigt att sälja kommunens skog för att finansiera investeringar.  
 
Mona Svensson (m) yrkar bifall till kommunledningsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl ställer proposition på 
kommunledningsutskottets förslag och Gunilla Schollin-Borgs avslagsyrkande och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunledningsutskottets förslag varvid 
votering begäres. 
 
Följande propositionsordning godkännes: Den som röstar på 
kommunledningsutskottets förslag, röstar ja. Den som röstar på Gunilla Schollin-
Borgs avslagsyrkande, röstar nej. 
 
Omröstning Ja Nej
 
Marita Björkvall(kd) x 
Mona Svensson x 
Gunilla Schollin-Borg(mp)  x 
Kjell Front(c)  x 
Lars-Magnus Ek(c)  x 
Nedzad Talovic(s) x 
Andreas Furuskog(s) x 
Folke Karlsson(s) x 
Magnus Gabrielsson(s) x 
Johanna KlanghGustafsson(s) x 
Ewa Engdahl(c) x  
 8 3 
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KS § 395  DNR: KF/2007.192 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
En arbetsgrupp har tillsatts för att arbeta fram avseende lämpliga investeringsmål 
samt förslag på dess finansiering. Rapporten beräknas vara färdig under hösten 
2007”. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Reservation 
 
Gunilla Schollin-Borg reserverar sig mot beslutet. 
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KS § 396  DNR:KU/2007.257 
 
Förfrågan om iordningställande av nya boulebanor 
 

KU § 234, 07-09-05 
SPF har lämnat in en skrivelse till kommunstyrelsen. SPF befarar att deras 
nuvarande boulebana på träningsplanen i Odensvi kommer att försvinna då en 
konstgräsplan ska anläggas där. SPF-medlemmarna spelar boule 1 gång i veckan 
hela året och anser att det är friskvård för pensionärerna dessutom är det också en 
viktig social del i verksamheten. 
 
SPF kräver att få ersättningsbanor för banorna på Odensvi med minst fyra 
sektioner. SFP föreslår att kommunen i ordningsställer ”sandladan” norra delen 
där det idag förvaras lite vägsalt. Där kan boulespel bedrivas även vintertid. SPF är 
även öppna för andra lösningar.  
 
Om detta löser sig på ett positivt sätt för SPF lämnar de sin verksamhet i 
Tegelbruket, där de spelat boule vintertid på 2 st banor som ej är reglementsenliga. 
 
Tekniska chefen meddelar att det i dagsläget endast finns en godkänd boulebana i 
kommunen och den ligger i Ruda, vid Ruda Blick. 
 
”Sandladan” ägs av Vägverket Fastighet (VF) sedan 2 år tillbaka. VF hyr ut en del 
till Vägverket Produktion. 
  
Om kommunen köper in fastigheten kräver Vägverket en ersättningsbyggnad 
centralt i Högsby. Nuvarande hyresgäst medföljer. 
 
Kommunchefen informerade om att Vägverket troligtvis ej kommer att vara i 
behov av ”sandladan” för egen verksamhet inom en snar framtid.   
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunchefen får i uppdrag att arbeta fram förslag till områden där en boulebana 
kan tillskapas.  
 
Diskussioner med Vägverket kring förvärv av ”sandladan” inleds ej. 
_____ 
 

KS § 320 07-09-25 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att arbeta fram förslag till områden där en boulebana 
kan tillskapas.  
 
Diskussioner med Vägverket kring förvärv av ”sandladan” inleds ej. 
_____ 
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KS § 396  DNR:KU/2007.257 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar ett förslag till placering av boulebanan 
vid lekplatsen i Lanhagen. 
  
Kommunstyrelsens beslut 
 
SPF erbjuds möjlighet att nyttja den föreslagna marken vid lekplatsen i Lanhagen 
till boulebana. 
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KS § 397 DNR: KU/2007.368 
 
Upphandling av egendoms- och ansvarsförsäkring samt tjänstereseförsäkring 
 
På grund av upphandlingssekretess läggs inte denna paragraf ut på hemsidan. 
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KS § 398 DNR: KF/2007.47 
 
Medborgarförslag hyreslägenheter 
 
Elisabeth Angervall skriver i medborgarförslag daterat 2007-01-25 att det behövs 
fler trevliga, funktionella hyreslägenheter i centrala Högsby. Ett antal 
ensamstående bor kvar i sina villor/hus trots att de gärna vill och behöver sälja och 
flytta till hyreslägenhet. Detta är inte möjligt för dem eftersom det ej finns 
attraktiva lägenheter att hyra i centrala Högsby. Det är till och med så att några få 
har ”tvingats” flytta till närliggande kommuner. Situationen blir ju sådan att det 
står helt stilla på bostadsmarknaden. Detta är ett hinder för kommunens 
utveckling! Ifall det fanns alternativ skulle det bli hus lediga för inflyttande 
barnfamiljer från andra kommuner, från Holland, Danmark etc. Kanske till och 
med en inflyttande barnfamilj önskar bo i en hyreslägenhet i centrala Högsby? 
 
Köp tomt, bygg hyreshus i centrala Högsby, gärna vid Storgatan men ej vid  
Järnvägsgatan! 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2007-02-15, § 35 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Högsby Bostads AB har lämnat ett yttrande daterat 2007-08-28, angående 
medborgarförslaget. HBAB konstaterar att, ”trycket” på efterfrågan av lediga 
lägenheter för närvarande inte är större än att behovet kan tillgodoses. Men om  
 
efterfrågan ökar och behovet inte kan tillgodoses, är bolaget intresserat av att 
positivt möta den ökande efterfrågan. 
 

KU § 233 07-09-05 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunchefen får i uppdrag att svara på medborgarförslaget utifrån det arbete 
som för tillfället pågår kring möjligheten till nybyggnation av attraktiva lägenheter 
i Högsby centralort. Redovisning sker på kommunledningsutskottet i oktober. 
_____ 
 

KS § 319 07-09-25 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att svara på medborgarförslaget utifrån det arbete 
som för tillfället pågår kring möjligheten till nybyggnation av attraktiva lägenheter 
i Högsby centralort. Redovisning sker på kommunledningsutskottet i oktober. 
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar i sitt svar att kommunledningsutskottet 
har under sensommaren tillsammans med tjänstemän från tekniska verksamheten 
haft en diskussion kring framtida exploateringsmöjligheter. En del i detta var att 
tillskapa ett attraktivt boende i Högsby centralort. En fortsatt dialog kommer att  
 



Högsby kommun Protokoll  
Kommunstyrelsen 2007-11-27  
  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

19

 
KS § 398 DNR: KF/2007.47 
 
ske vid kommande sammanträde med kommunledningsutskottet. 
Kommunledningen kommer att initiera en diskussion med det kommunala 
bostadsbolaget kring att tillskapa attraktiva bostäder i centralorten. Vissa kontakter 
har även skett med externa aktörer på bostadsmarknaden. 
 

KU § 282 07-11-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunchefens skrivelse bifalles som svar på medborgarförslaget.. 
 
Andreas Furuskog vill ha antecknat till protokollet att han tycker det är ett mycket 
bra medborgarförslag. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunchefens skrivelse bifalles som svar på medborgarförslaget.. 
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KS § 399 DNR:KU/2007.18 
 
Framtida byggnationer i kommunen 
 
Vid kommunledningsutskottet i september diskuterades diverse olika 
exploateringsområden samt andra byggnadsprojekt. 
 

KU § 271 07-10-03 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Vid kommunledningsutskottet i november skall en diskussion ske kring 
prioriteringsordning av de olika förslagen som redovisades vid 
kommunledningsutskottet i september. Representanter från tekniska verksamheten 
medverkar vid detta ärende. 
_____ 
 
Tekniska chefen Peter Siilak redovisar tänkbara exploateringsområden i 
kommunen. 
 
1. Område vid Gösjön. Det bedöms ta några år att exploatera området med 
detaljplaner etc. VA-frågor måste lösas. 
 
2. Område ovanför ”Snuggan” vid kommunförrådet. Kommunen äger marken. VA 
och el finns i närområdet.  
 
3. Valåkra industriområde. Området är planerat för industrimark.   
 
4. Område vid södra delen av Storgatan, fastigheten Huseby 7:2.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunchef Joakim Malmdal får i uppdrag att förhandla med markägaren till 
fastigheten Huseby 7:2 och upprätta förslag till avtal samt att ta fram en 
redovisning av finansieringen till kommunstyrelsen i november. 
 
Tekniska förvaltningen tar fram en kalkyl för exploateringskostnader för området 
vid Snuggan som underlag för en beräkning av tomtpris. 
 
Kommunstyrelsens ordförande tillsammans med stadsarkitekten bjuder in 
markägarna vid Gösjöområdet för en dialog. 
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal informerar om att man besökt de fyra områdena  
ovan.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchef Joakim Malmdal får i uppdrag att förhandla med markägaren till 
fastigheten Huseby 7:2 och upprätta förslag till avtal samt att ta fram en  
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KS § 399 DNR:KU/2007.18 
 
redovisning av finansieringen till kommunstyrelsen vid ett extra KS-sammanträde 
i december. 
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KS § 400 DNR: KF/2007.344 
 
Sammanträdesplan för 2008 
 
Kansliet har upprättat tre olika förslag till sammanträdesplan för 2008. Det första 
och andra förslaget innebär att kommunledningsutskottet har sammanträden en 
gång per månad precis som förut, men att kommunfullmäktiges sammanträden 
förläggs tredje eller fjärde torsdagen i varje månad. Det tredje förslaget innebär en 
förskjutning av sammanträdena med 7-8 veckors intervall. 
 
Patrik Köhler förordar tredje förslaget med 7-8 veckors intervall och att 
kommunstyrelsesammanträdena läggs på onsdagar.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl vill att en avstämning görs av 
agendan för regionförbundets, landstingets, primärkommunala nämndens och 
polisstyrelsens möten så att de inte kolliderar. Samtliga utskottsmöten ska 
förläggas samma vecka.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Sammanträdesplanen stäms av med Regionförbundets, landstingets, 
primärkommunala nämndens och polisstyrelsens mötesagenda innan 
kommunstyrelsens novembersammanträde. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar förslag att utskotten, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige har ordinarie möten varannan månad  
2008. Avsikten är att få mer tid att förbereda ärendena till sammanträdena. 
Delegationsordningen ska revideras så att flera beslut kan tas på delegation. Två 
temadagar med kommunstyrelsen föreslås där man ägnar sig åt verksamheterna. 
Budgetmöten kan läggas in av utskotten vid behov. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunledningsutskottet och kommunstyrelsen sammanträder de dagar som är 
angivna på sammanträdesplanen. 
 
Kommunstyrelsens temadagar genomförs den 26 augusti och 7 oktober, 2008. 
 
Utskottens sammanträden förläggs samma vecka så att beslutsförslagen hinner 
beredas till kommunstyrelsens sammanträden. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige beslutar om sina sammanträdesdagar. 
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KS § 401 DNR: KF/2007.287 
 

KU § 286 07-11-15 
Förenklad hantering av medborgarförslag 
 
Sveriges Kommuner och Landsting meddelar i cirkulär 07:42 att genom lagen 
(2007:68) om ändring i kommunallagen, som trädde i kraft den 1 juli 2007, 
infördes regler som ska göra det enklare att hantera vissa medborgarförslag. De 
före denna tidpunkt gällande reglerna innebar att fullmäktige själv måste avgöra 
dessa ärenden. Detta skapade problem eftersom många av de medborgarförslag 
som lämnas är av sådant slag att de normalt inte avgörs av fullmäktige. Därför ges 
nu fullmäktige en möjlighet att besluta att överlåta till styrelsen eller annan nämnd 
att besluta i ärenden som väckts genom medborgarförslag. Ett sådant beslut får 
fattas utan föregående beredning. 
 
Dessutom innebär reformen att vissa bestämmelser ska gälla om handläggningen i 
nämnder av dit överlämnade medborgarförslag. Bland annat gäller ett förbud för 
nämnderna att delegera beslutanderätten i ärenden om medborgarförslag. 
 
Det bör observeras att varje kommun eller landsting fortfarande enligt 5 kap. 23 § 
första stycket punkt 5 kommunallagen bestämmer om man överhuvudtaget vill 
införa medborgarförslag. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige delegerar beslut som väcks 
genom medborgarförslag till styrelse eller nämnd. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige delegerar beslut som väcks 
genom medborgarförslag till kommunstyrelsen.. 
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KS § 402 DNR: KU/2007.8 
 

KU § 298 07-11-15 
Förköpsärende Berga stationshus, Högsby Bandel 1:5 
 
Kommunen har fått rubricerade ärende för yttrande angående den kommunala 
förköpsrätten.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ärendet överlämnas utan eget yttrande till kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunen avstår från att utnyttja sin kommunala förköpsrätt för fastigheten 
Högsby Bandel 1:5. 
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KS § 403 DNR:KU/2006.185 
 
Tjänstemannaorganisationen 
 

KS § 355 07-10-30 
Kommunchef Joakim Malmdal informerar att arbetet med 
tjänstemannaorganisationen pågår. Avstämning har skett utifrån enkätsvaren som 
har lämnats över till kommunledningsutskottet och förvaltningscheferna. Möte har  
 
genomförts med förvaltningscheferna och kommunledningsutskottet om 
organisationsöversynen. Vad behövs för kompetens som saknas idag? Vilka 
områden prioriteras idag?. Skapa verktyg för politiken angående resursfördelning. 
Besluten ska vara så tydliga så tjänstemännen kan återkoppla till politiken. Viktigt 
att skapa mätbara verksamhetsmål för att följa kommunallagen samt skapa 
effektiva uppföljningsinstrument. 
 
Återbesättning kommer att ske av två tjänster på ekonomi- och personalsidan. 
En tredje funktion behövs som håller ihop projekten och som har kunskap i att 
söka projekt.. En kvalitetssäkring av projektredovisningarna.. Finansiering finns 
pengar avsatta för ekonomi och personal. Projektsammanhållaren finansieras av 
projektmedel.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefens rapport godkännes. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att rekrytera personal till ekonomi, personal och 
projektfunktionerna genom annonsering. 
 
Tjänstemannaorganisationen tas upp på nytt vid kommunstyrelsens extra 
sammanträde den 6 november. 
_____ 
 

KS § 383 07-11-06 
Kommunstyrelsens beslut 
  
Kommunchefen får i uppdrag att till nästkommande kommunstyrelsemöte ge 
förslag på tjänstebeskrivning som kan täcka handläggning av frågor kring lokal 
utveckling, inflyttarservice beredskapsverksamheten. Förslaget skall redovisas på 
kommunstyrelsen i december.  
_____ 
 
Kommunchefen redogjorde över hur arbetet fortskrider med översynen av 
tjänstemannaorganisationen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att intensifiera arbetet med översyn av 
tjänstemannaorganisationen. Enligt tidplanen ska den nya organisationen sättas i 
drift i samband med återbesättning av personal- och ekonomifunktionen där 
rekrytering skall ske omgående. 
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KS § 404   DNR: KU/2007.343 
 
Förslag till stipendiater 2007 
 
Tre förslag till stipendiater för 2007 har inlämnats. En ungdomsledarstipendiat och 
två kulturstipendiater. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Anders Johansson utses till kommunens idrotts- och ungdomsledarstipendiat 2007. 
 
Christina Dannesäter utses till kommunens kulturstipendiat 2007 
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KS § 405 DNR: KF/2007.322 
 
Utseende av ersättare i utbildningsutskottet 
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde 2007-10-30, § 356 att utse 
Magnus Gabrielsson (s) till ledamot och vice ordförande i utbildningsutskottet. 
Ersättare ska utses för Magnus Gabrielsson. 
 
Andreas Furuskog föreslår att Diana Bergeskans (s) utses till ersättare i 
utbildningsutskottet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Diana Bergeskans utses till ersättare i utbildningsutskottet till och med 2010-12-
31. 
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KS § 406  DNR: KNSLI/20034083 
 
Utseende av representanter i Agenda 21-gruppen 
 

KU § 65  06-02-08 
För att miljöarbetet ska bli en naturlig del av samhället så krävs det att 
det integreras i det ordinarie beslutsfattandet. Högsby kommuns 
nuvarande lokala Agenda 21 antogs av kommunfullmäktige 1998. Vid 
utvärderingen 2001 noterades att många av de uppsatta målen inte 
uppnåtts.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslöt 2003-08-06, § 313 att en Agenda 
21-grupp utsågs bestående av förvaltningscheferna. 
 
Önskemål har nu framförts från miljö- och hälsoskyddsinspektör Anders 
Ivansson att försöka få igång arbetet igen med Agenda 21-gruppen. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
En representant från varje parti utses att vara med i Agenda 21-gruppen. 
_____ 
 

KS § 79 06-02-28 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Till representanter i Agenda 21-gruppen utses Stefan Dunberg (c), Inger 
Gustavsson (s), Gunilla Schollin-Borg (mp), Brigitte Kühne (fp), Lars 
Axetun (m), Gunnar Hult (lhk). Kristdemokraterna återkommer med 
namn på sin representant. 
_____ 

 
KS § 274, 07-08-28 

Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet tas upp i kommunstyrelsen i september. 
_____ 
 

KS § 325 07-09-25 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Christer Sandgren väljs in som representant från Centerpartiet. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att skicka ut förfrågan till Kristdemokraterna, 
Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet angående förslag på representanter. 
_____ 
 
Sverigedemokraterna har utsett Bernt Limegård som sin representant i Agenda-21-
gruppen. 
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KS § 406  DNR: KNSLI/20034083 
 
Kristdemokraterna har utsett Helene Danielsson som sin representant i Agenda 21-
gruppen.. 
 

KU § 284 07-11-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Bernt Limegård (sd) och Helene Danielsson (kd) utses som representanter i 
Agenda 21-gruppen. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Bernt Limegård (sd) och Helene Danielsson (kd) utses som representanter i 
Agenda 21-gruppen. 
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KS § 407 DNR:KU/2007.34 
 
Näringslivsfrågor 
 
Projektledare Bertil Eifrém och Klaus Leidecker informerar att många projekt tar 
slut i november och december. Det finns möjligheter att ansöka om medel till nya 
projekt. Han redovisar idéer från ett möte med projektledare, 
verksamhetsansvariga och politiker i Berga om utvecklingsfrågor. Idéer som skulle 
kunna förverkligas i framtiden i projekt eller i ordinarie verksamheter.  
 
Sammanfattning av redovisningarna – utvecklingsmöjligheter i Högsby 
kommun (utan inbördes rangordning eller prioritering). ” ” = citat från enskilda 
deltagare 
 
Infrastruktur 
Utökad kommunikation med allmänna färdmedel inom kommunen (bussar). 
”Hur tar jag mig till och från Högsby centralort – miljökommunen, utan att 
använda mig av bilen?”Satsning på järnvägen! Förebild Pågatågen i Skåne. 
Gemensamt agerande från kommunerna i länet tillsammans med Regionförbundet. 
 
”Vi har svårigheter att få stora företag med många arbetsplatser att etablera sig i 
kommunen. Därför måste vi vara beredda på att pendla. Det skall ta maximalt 30 
minuter att pendla till Kalmar.”Ansvarig Joakim Malmdal. 
 
Kultur 
Kulturhus. En lokal samlingsplats öppen för alla, både under dagtid som kvällstid 
och under helger. Biografen ett lämpligt kulturhus. Fastigheten är till salu. Det 
skall vara ett brett utbud av aktiviteter.Ansvarig Jonas Högquist 
 
Fritid 
Fritidscenter med sporthall, bowling, friskvård, styrketräning mm. Fullmått för 
olika idrotts aktiviteter. Bör tas upp i investeringsbudgeten för 2009. Badhus?  
Utveckla Lanhagen  
Utveckla Högsbydagen. Ansvarig Christina Dahlén 
 
Boende 
Flera bostäder, såväl hyresbostäder som tomter för villabebyggelse i attraktiva 
boende miljöer. Utnyttja Emåns möjligheter. 
 

”Högsby skall vara en så attraktiv kommun att man väljer att bo i kommunen 
och pendla till sitt arbete.””Lanhagen skulle kunna bli en attraktiv boendemiljö 
för äldre.” Ansvarig Peter Silak 

 
Socialt ansvar, utveckling och engagemang 
Aktivitetshus för alla, unga som äldre. 
Integrationscoach. 
24 timmars service för alla invandrare. 
Koordinator mellan IFO, omsorgerna, skola, arbetsförmedling m fl.. 
Boendestöd 
Familjecentral med familjeinspiratör. Viktigt att förstärka familjens roll. 



Högsby kommun Protokoll  
Kommunstyrelsen 2007-11-27  
  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

31

 
KS § 407 DNR:KU/2007.34 
 
”Använd äldres resurser och kunskaper – utveckla frivilligarbetet och involvera 
organisationerna.” 
”Värnamomodellen är ett exempel på framgångsrik integration i samhället – jobb 
och bostad från dag ett.” Ansvarig Stellan Lindeberg. 
 
Tillväxt 
⇒ Omvärldsbevakning och omvärldsanalyser 
⇒ Utökad näringslivsservice 
⇒ Inflyttarservice 
⇒ Barnbonus 
⇒ Gränsöverskridande verksamheter – bygga nätverk 
⇒ Profilskapande ger ökad attraktivitet 
⇒ Profilera och sprid varumärket  
⇒ Välkomstcenter 
⇒ Öka samverkan mellan näringsliv och akademin 
⇒ Forskningsprojekt till Högsby 
⇒ Volontärorganisation av ungdomar för landsbygdsutveckling 
 
”Sätt Högsby på kartan.” 
”Vi behöver en strategisk utvecklingsenhet med samordningsuppgifter.” 
Ansvarig: Joakim Malmdal. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl föreslår att en liknande dag 
genomförs för kommunfullmäktige med information om externa medel samt 
brainstorming kring framtida satsningar. 
 
Klaus Leidecker informerar om att kommunen fått positivt besked till ansökan om 
vindkraft.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktiges presidium att anordna ett 
seminarium/brainstorming angående kommunens utvecklingsmöjligheter med 
kommunfullmäktiges ledamöter vid fullmäktiges februarisammanträde. 
 
Rapporten läggs till handlingarna. 
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KS § 408 DNR: KU/2007.59 
 
Utseende av representanter till projektet ”Medborgarbudget” 
 
Sveriges kommuner och Landsting inbjuder kommuner och landsting till att delta i 
nätverk för at utveckla metoder för medborgardialog för att stärka demokratin och 
öka effektiviteten i verksamheten. 
 
Inbjudan avser följande projekt: 
 
1. Utveckling av tjänster med stöd av medborgardialog 
2. Medborgardialog som del i styrningen 
3. Medborgarbudget 
 
Patrik Köhler redovisar att han och Kerstin Karlström har deltagit vid några träffar. 
Projektet är på tre år. SKL inbjuder nu kommunerna att delta i ytterligare tre 
projekt enligt punkterna ovan. 
 
Patrik Köhler anser att punkt 3 ”Medborgarbudget” är mest intressant för 
kommunen att delta i. 
 

KU § 285 07-11-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och ledamoten Andreas Furuskog tar 
med ärendet till partigrupperna för att utse två representanter som deltar i projektet 
”Medborgarbudget”. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rolf Bengtsson och Ewa Engdahl utses som ordinarie representanter. Roland 
Waern utses som ersättare för Ewa Engdahl. 
_____ 
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KS § 409 DNR: KU/2007.327 
 
Remiss av betänkandena Hamnstrategi (SOU 2007:58) och Strategiska 
godsnoder i det svenska transportsystemet (SOU 2007:59) 
 
Näringsdepartementet har 2007-10-05 översänt rubricerade remiss för eventuella 
synpunkter senast 2007-12-14. 
 
Kommunledningsutskottet förordar Oskarshamns hamn som strategisk hamn i 
länet. 
 
Kommunchefen redovisar att Regionförbundet upprättar ett gemensamt svar för 
länet.  
 

KU § 288 07-11-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Regionförbundets remissvar redovisas på kommunstyrelsens sammanträde i 
november. I det fall mittlänets kommuner bereder ett särskilt yttrande i 
hamnfrågan skall Högsby kommun överväga att ansluta sig till det. 
 
Kommunchefen redovisar att Regionförbundet upprättat ett gemensamt svar för 
länet där Oskarshamn utgör den strategiska hamnen för länet.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Regionförbundets gemensamma yttrande för 
länet. 
_____ 
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KS § 410 DNR: KU/2007.325 
 
Remiss av Banverkets rapport Ett strategiskt nät av kombiterminaler 
 
Näringsdepartementet har 2007-10-05 översänt rubricerade remiss för eventuella 
synpunkter senast 2007-12-14. 
 
Kommunledningsutskottet poängterar vikten av att Nässjö kombiterminal finns 
med i nätet av terminaler. 
 
Kommunchefen redovisar att Regionförbundet upprättar ett gemensamt svar för 
länet.  
 

KU § 289 07-11-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Regionförbundets remissvar redovisas på kommunstyrelsens sammanträde i 
november. 
_____ 
 
Kommunchefen redovisar att Regionförbundet har upprättat ett gemensamt svar 
för länet där Nässjö utgör knutpunkt vad det gäller kombiterminaler. 
  
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Regionförbundets gemensamma yttrande för 
länet.  
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KS § 411 DNR: KU/2007.326 
 
Remiss av betänkandet Framtidens flygplatser – utveckling av det svenska 
flygplatssystemet 
 
Näringsdepartementet har 2007-10-05 översänt rubricerade remiss för eventuella 
synpunkter senast 2007-12-14. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att kontakta kommunerna i mellanlänet för 
beredning av ett gemensamt yttrande som skall redovisas på kommunstyrelsen i 
november. 
_____ 
 
Kommunchefen har varit i kontakt med grannkommuner österut. Endast de 
kommuner som har flygplatser är remissinstanser. Oskarshamn flygplats blir kvar 
som en nationell flygplats i förslaget. 
 
Regionförbundet har upprättat ett gemensamt yttrande avseende framförallt 
Kalmar och Oskarshamns kommuner. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen läggs till handlingarna. 



Högsby kommun Protokoll  
Kommunstyrelsen 2007-11-27  
  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

36

 
KS § 412 DNR: KU/2007.36 
 
Ekonomisk redovisning 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar oktoberuppföljningen. Kommunen 
uppvisar en negativ årsprognos om 400 tkr. Socialförvaltningen prognostiserar ett 
negativt resultat om ca 4,3 mkr, vilket är ca 0,8 mkr sämre jämfört med 
delårsbokslutet i augusti. Förklaringen är osäkra fordringar från Migrationsverket. 
 
Folke Karlsson efterhör hur mycket pengar det finns på skogskontot efter bland 
annat stormen Gudrun då det avverkades mer skog än normalt. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att redovisa skogskontot vid nästa 
kommunstyrelsesammanträde. 
 
Rapporten läggs till handlingarna. 
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KS § 413 DNR: KF/2007.210 
 
Partistöd 2008 
 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2001-02-15, § 7, 
att 25% av det totala partistödet ska utges i form av grundstöd. 
Resterande del av partistödet fördelas efter mandat. 
 
År     Partistöd (kr) 
2001 147 987 
2002 147 987 
2003 185 000 
2004 185 000 
2005 185 000 
2006 175 750 
2007 175 750 
 
Anslaget för partistödet 2008 uppgår i budgetförslaget till 175 750 
kronor. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2007-06-14, § 120, att återremittera ärendet för att 
utreda vilka regler som ligger till grund för fördelningen av partistödet. Det 
föreslagna beloppet på 175 750 kronor kvarstår. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2007-08-15, § 203, att ge kommunchefen i 
uppdrag att utreda hur partistödet kan byggas upp för att skapa aktiva ledamöter i 
kommunfullmäktige. Kommunchefen tar fram olika alternativ till 
kommunledningsutskottet i september. 
 
Kommunchefen meddelar att han sökt sakkunniga inom Sveriges Kommuner och 
Landsting för vidare information utan framgång. 
 

KU § 237 07-09-05 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ge kommunchefen i uppdrag att utreda hur partistödet kan byggas upp för att 
skapa aktiva ledamöter i kommunfullmäktige. Kommunchefen tar fram olika 
alternativ till kommunledningsutskottet i oktober. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal har varit i kontakt med förbundsjurist Håkan 
Torngren, Sveriges Kommuner och Landsting. SKL anser inte att det går att 
villkora del av partistödet (stödet per mandat). 
_____ 
 
Kommunchefen meddelar vid dagens sammanträde att partistödet enligt lagen 
endast får betalas ut till en juridisk person. Finns ingen juridisk person kan man 
betala ut stödet till juridisk person i angränsande kommun.  
 
Yrkande 
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KS § 413 DNR: KF/2007.210 
 
Patrik Köhler yrkar med instämmande av  Stefan Carlsson att kommunchefen får i 
uppdrag att se till att utbetalning av partistöden hanteras enligt gällande regler. 
 

KU § 292 07-11-15 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att redovisa ärendet för kommunstyrelsen i 
november. 
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal informerar att partistödet kommer att hanteras 
enligt gällande regler. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen godkännes. 
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KS § 414   DNR: KU/2007.317 
 
Förslag om informationssäkerhetssamordnare för kommunerna, landstinget 
och Regionförbundet i Kalmar län 
 
Förmågan att upprätthålla önskad sekretess, riktighet och tillgänglighet avseende 
information och informationstillgångar blir allt viktigare. Det ökande beroendet av 
IT för utförande av verksamheterna huvud- och stödprocesser i kommunerna, 
landstinget och regionförbund, ställer allt högre krav på tekniska 
säkerhetslösningar, men också och på därtill hörande administrativa stödprocesser. 
 
I det arbete som Regionförbundets styrelse beslutat att stödja inom ramen för 
arbetsområdet Digital Samhällsutveckling utgör Informations-/IT-säkerhet ett av 
de områden som representanter för samtliga kommuner och landstinget lyft fram 
som viktigt att samarbeta kring. Ett led i den Digitala SamhällsUtvecklingen är 
också att medborgarna skam medges en vidare möjlighet att komma åt information 
och olika digitala tjänster hos framförallt länets kommuner och landstinget. 
 
En resurs (heltidstjänst alternativt två halvtidstjänster) föreslås projektanställas 
som informationssäkerhetssamordnare under två år med möjlighet till förlängning 
om så beslutas senast sex månader före tvåårsperiodens utgång. 
 
Informationssäkerhetssamordnaren/-samordnarna föreslås att: 
 
 
 
- ha sin anställning på Regionförbundet 
- finansieras genom att de fjorton parterna (12 kommuner, landstinget och 

regionförbundet) delar på kostnaderna för tjänsten/tjänsterna enligt 
överenskommen fördelningsmodell, beräknad total årlig kostnad 800 000 
kronor (Möjlighet till medfinansiering från Krisberedskapsmyndigheten skall 
undersökas) 

- detaljplanera och utföra sitt arbete i nära samverkan med ”IT-chefs”- 
- nätverket 
- rapportera övergripande planer för arbete och resultat till chefsgruppen 
 
Landstinget erbjuder sig att ta 1/3 av kostnaden under perioden samt 100% av 
kostnaden under de fyra första månaderna. 
 
Kommunerna föreslås ta sina respektive delar med föreningen: 1/12 av 50% av 
kommunernas andel och resterande del som andel relativt totalt innevånarantal. 
För Högsby kommun uppgår kostnaden till 25 466 kronor. 
 

KU § 294 07-11-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunen medfinansierar informationssäkerhetssamordnare med 25 466 kronor 
per år. 
. 
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KS § 414   DNR: KU/2007.317 
 
Kommunchefen får i uppdrag att redovisa finansiering vid kommunstyrelsens 
sammanträde i november. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunen medfinansierar informationssäkerhetssamordnare med 25 466 kronor 
per år. 
 
Finansieringen sker i IT-budgeten. 
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KS § 415  DNR: KU/2007.42 
 
Redovisning av delegationsbeslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunledningsutskottets protokoll från sammanträde 2007-11-15, §§ 278, 280-
281, 287, 291, 295, 297, 299-300 läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl enligt 
förteckning daterad 2007-11-20 läggs till handlingarna. 
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KS § 416 DNR: KU/2007.318 
 

KS § 336 07-09-25 
Färdtjänst 2008 
 
Avtal med Kalmar läns Trafik AB angående färdtjänst 
 
Yrkande 
 
Kjell Front yrkar att vi måste hantera avtalsfrågan med KLT angående färdtjänst.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att kontakta KLT inför redovisning av ärendet på 
kommunstyrelsen i oktober. 
 

KS § 348 07-10-30 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen redovisar ärendet på kommunstyrelsen i december. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchef Joakim Malmdal och ledamoten Kjell Front träffar gemensamt 
representant från KLT angående avtalet om färdtjänst. 
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KS § 417 DNR: KF/2007.329 
 
Delårsrapport, Regionförbundet 
 
Regionförbundet i Kalmar län ombildades fr o m 2003 till samverkansorgan 
(kommunalförbund) enligt lagen 2002:34 om samverkansorgan i länen. I samband 
därmed ändrades förbundsordningen, bl a avseende beslutsorgan. Istället för 
fullmäktige finns numera enbart en förbundsstyrelse (direktion enligt KL 3 kap, 23 
§) som beslutande organ. 
 
Med hänvisning till vissa ändringar i kommunallagen, vilka berör 
regionförbundets verksamhet skall fullmäktigeförsamlingarna, i likhet med 
årsbokslut, även behandla delårsrapport för kommunalförbund utan fullmäktige. 
 
Ledamoten Gunilla Schollin-Borg påpekade en felaktighet i delårsrapporten. 
Kommunchefen lovar undersöka vad det beror på innan fullmäktiges 
sammanträde. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Delårsrapport 1 januari – 30 juni, 2007 för Regionförbundet godkännes. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Delårsrapport 1 januari – 30 juni, 2007 för Regionförbundet godkännes. 
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KS § 418 DNR:KU/2007.18 
 
Redovisning av byggnationer i kommunal regi 
 
Biblioteksbyggnationen är försenad. Inflyttning sker under veckorna 50-52. 
 
Storgatans ombyggnad pågår. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporten godkännes. 
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KS § 419 DNR: KU/2007.41 
 
Slutrapport av EU-projektet Attraktiva Högsby 
 
Kommunledningsutskottet beslutade vid sitt sammanträde 2007-11-15, § 296, att 
godkänna slutrapporten för EU-projektet Attraktiva Högsby och överlämna den till 
kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens ledamöter är kritiska till bakgrund, uppbyggnad, ekonomi, 
genomförande och resultat av projekt Attraktiva Högsby. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen i slutrapporten. 
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KS § 420 DNR: KU/2007.19 
 
Redovisning av politiska uppdrag 
 
Inget nytt rapporteras. 
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KS § 421 DNR: KU/2007.20 
 
Redovisning av företagsbesök 
 
Kommunchef Joakim Malmdal, kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och 
ledamoten Mona Svensson har deltagit vid invigningen av Emåmejeriet. 
 
Ledamoten Kjell Front har besökt Fågelfors Hyvleri där pelletstillverkning har 
startats.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Redovisningarna godkännes. 
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KS § 422 DNR: KU/2007.21 
 
Redovisning av kommunala projekt 
- Handeln i Fagerhult 
I slutrapporten för EU-projektet Attraktiva Högsby redovisas under rubriken 
”Utveckla handeln i hela kommunen” följande: ”här har projektet jobbat för att 
bl a bevara Fagerhults Lanthandel. Vi har inventerat invånarnas behov och 
nyttjande med hjälp av en utskickad enkät för marknadsundersökning. Det har 
gjorts studiebesök, tagits fram unerlag för nybyggnation i form av 
kostnadskalkyler och ritningar från butiken i Agunnaryd. Resultatet har sedan 
presenterats för såväl kommunstyrelsen som butiksägaren och samhällsföreningen 
på orten. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl har besökt Grönskåra och Fagerhults 
handel tillsammans med representant från ICA centralt som har ansvar för 
landsbygdshandeln. 
 
Ledamoten Kjell Front anser att kommunen måste agera för att behålla servicen i 
Grönskåra och Fagerhult. 
 
Gammal Design i ny regi 
Projektledare Jonas Högquist redovisar projektet ”Gammal design i ny regi” 
 
Högsby kommun lämnade under hösten 2005 in en projektansökan för stöd från 
Leader+. Syftet bakom projektet ”Gammal design i ny regi” var att genomföra en 
förstudie där man undersökte förutsättningarna och tänkbara användningsområden 
för Centrumbiografen. Projektet godkändes under hösten 2005 och förlängdes 
våren 2006. Förstudien genomfördes i form av enkäter, vilka skickades ut till 
samtliga hushåll i Högsby kommun i början av 2007.  
 
Fokus i undersökningen låg framförallt på vad som ska hända med 
Centrumbiografen och av svaren framgår att 69,6 % anser att biografbyggnaden 
bör finnas kvar och restaureras.  
 
Totalt skickades 2 859 enkäter ut och av dessa återkom 441 st, vilket motsvarar en 
svarsfrekvens på 15,42 %. 43 st av enkäterna var inte giltiga, vilket gör att den 
faktiska svarsfrekvensen endast var 13,92 %. En svarsfrekvens vilken måste anses 
som väldigt låg. Syftet var dock inte att få fram statistiskt säkerställd data, snarare 
att få en bild av kommun invånarnas tankar kring Centrumbiografen och dess 
framtid. 
Alla ansåg givetvis inte att Centrumbiografen skulle renoveras, närmare bestämt 
22 % av respondenterna var av denna uppfattning och av dessa ansåg 90 % att 
byggnaden skulle rivas. På den efterföljande frågan om huruvida man skulle 
uppföra en ny byggnad på tomten gick dock åsikterna isär. 40 % tyckte att man 
skulle bygga nytt, och på förslag kom såväl allaktivitetshus (bl a innehållande en 
ny biograf) som hyreshus och äldreboende.  
 
Merparten, 75 % av dem som deltog i undersökningen tyckte att projektet skulle 
leva vidare. Bland dem som var för en restauration av Centrumbiografen var  
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KS § 422 DNR: KU/2007.21 
 
inställningen till projektet mycket positiv, endast 10 % av dessa ansåg att 
kommunen borde avsluta projektet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen om Fagerhults Handel godkännes med tillägget att 
varuförsörjningsplanen ska uppdateras. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal och projektledare Jonas Högquist får i uppdrag att 
efterhöra föreningarnas inställning och behov när det gäller Centrumbiografen 
samt inleda förhandling med fastighetsägaren.  
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KS § 423 DNR:KU/2007.314. 
 
Delgivningar 
 
- Fritidsvaneundersökning
- KLT protokoll 2007-09-19.PDF
- KLT-protokoll 2007-10-30 
- Protokoll HUL 
- Vindkraft 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Delgivningarna läggs till handlingarna. 
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KS § 424 DNR: KU/2007.371 
 
Extra kommunstyrelsemöte 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl föreslår ett extra 
kommunstyrelsemöte angående fastigheten Huseby 7:2. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen sammanträder den 4 december 2007 kl 13.00. 
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KS § 425 DNR: KU/2007.372 
 
Luftkvalitén i Fågelfors 
 
Ledamoten Andreas Furuskog meddelar att boende har framfört klagomål på 
rökutsläpp från ett företag i Fågelfors. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att undersöka ärendet till nästa 
kommunstyrelsesammanträde. 
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